
 

1

Voorlopige agenda van de
commissie Beheer en Verkeer van 9 december 2009

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Beheer
en Verkeer

Datum: woensdag 9 december 2009
Aanvang: 20:00 uur
Locatie: Oude raadzaal
Voorzitter: H.F.B. van der Heijdt
Griffier: F. Hijlkema
Documenten: verslag 9 december (pdf)

A. A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders

A.2. Vaststelling agenda
Agenda raadscie. Beheer en Verkeer 9 december 2009 (pdf)

A.3. Lange-termijnagenda en lijst van moties en toezeggingen

A.4. Conformstukken

A.5. Rondvraag

B. B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel: Jaarprogramma Duurzaamste Stad 2010

B.2. Raadsvoorstel: Uitvoeringsplan Concourslaan

B.3. Collegebrief d.d. 28 oktober 2009: Herijking vergunningenbeleid evenementen en
Collegebrief d.d. 28 oktober 2009: Afwegingskader topevenementen binnenstad

B.4. Raadsvoorstel: Fietswens Brailleweg vanuit de nota "Stap Op! Fietsmaatregelen
2007-2010"

B.5. Collegebrief d.d. 22 oktober 2009: Plannen Oosterhaven/Maki-paviljoen (op verzoek
van de PvdA)
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C. C. HUISHOUDELIJK DEEL

C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

C.2. Vaststelling verslag vergadering raadscommissie Beheer en Verkeer d.d. 7 oktober,
4 november en 5 november 2009

7.
Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht bij de inhou-
delijke agendapunten en de rondvraag. U krijgt dan drie minuten de gelegenheid de
commissieleden te vertellen hoe u over een onderwerp denkt. Voor aanmelding en
informatie kunt u terecht bij de commissiegriffier. De agenda’s zijn onder voorbe-
houd. De definitieve agenda’s worden in de vergadering vastgesteld.

U kunt deze vergadering live volgen via www.gemeenteraad.groningen.nl
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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE BEHEER EN VERKEER 
 
BV: 09/13 
Datum: 9 december 2009 
Plaats  nieuwe raadzaal 
Tijd: 20.00 – 22.45 uur 
 
Aanwezig: H.F.B. van der Heijdt (PvdA) voorzitter, A. de Rooij (PvdA), J. Spakman (PvdA), mw. 
T. Kirienko (SP), J.A. Marion (SP), J. Evenhuis (VVD), D. Jager (VVD), J.P.T. Klijnsma 
(GroenLinks), H. Miedema (GroenLinks), J. Seton (CDA), mw. I.M. Jongman-Mollema 
(ChristenUnie), R.J. Prummel (Stadspartij), J.H. Luhoff (D66), mw. R.J.A.M. Krüders (Student en 
Stad) 
Namens de griffie: dhr. D. Vrieling (griffier), mw. M. Stoutjesdijk  (plv.commissiegriffier). 
De wethouders: mw. J.A. Visscher, mw. C.T. Dekker, de heer J.J. Dijkstra (agendapunt B.3) 
Afwezig met kennisgeving: A.J. Vos (PvdA) en J.D. Hukema (PvdA) 
Verslag: mw. C.C.M. Koster-Bosma (Notuleerservice Nederland). 
Insprekers: 
De heer Freek Jorna, namens Stichting KEI; 
Mevrouw Risselada, namens Marketing Groningen;  
Mevrouw Ingeborg Struyk, Stichting Urban House m.b.t. New Attraction; 
De heer Garrit, Stichting Muziek over Groningen, organisator Gideonfestival; 
De heer Tim Kersjes, Groninger Studenten Platform voor Levensbeschouwing. 
 
 
A.1 Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• Mw. Stoutjesdijk is aanwezig als plaatsvervangend commissiegriffier. 
• Mw. Vos en dhr. Hukema zijn afwezig in verband met ziekte. 
• Op 19 januari 2010 is er presentatie van de algemeen directeuren. Een definitieve uitnodiging 

hiervoor volgt nog. 
• Er zijn vijf insprekers naar aanleiding van de collegebrief ‘Afwegingskader topevenementen 

binnenstad’. 
Wethouder Visscher: 

• Voor het derde jaar wordt de wedstrijd ‘duurzaamste ondernemer’ georganiseerd. Op dit 
moment zijn er al 43 inschrijvingen tegenover 22 vorig jaar. 

 
A.2. Vaststelling agenda 
De Stadspartij stelt voor om een punt over marktreglement aan de agenda toe te voegen, dat wordt 
agendapunt B6. De agenda wordt met inachtneming van deze wijziging gewijzigd vastgesteld. 
 
Mw. Jongman (ChristenUnie) merkt op, naar aanleiding van het conformstuk ‘Veilige 
schoolomgeving’ dat de ChristenUnie blijvend geïnformeerd wil worden over projecten die nog op 
stapel staan. Tevens wil zij graag met betrekking tot de toegankelijkheid van bushaltes (pilot lijn 5) 
weten of de mening van gebruikers meegenomen is in de evaluatie. Dat blijkt niet het geval, wat de 
ChristenUnie betreurt, vooral omdat dit toegezegd is. 
Wethouder Visscher antwoordt dat de evaluatie nog niet voltrokken is en dat de meningen van 
gebruikers absoluut zullen worden meegenomen hierin. 
 
A.3.  Langetermijnagenda en lijst van moties en toezeggingen 
Wethouder Dekker:  wil in januari graag de notitie ‘Openbaar vervoer Brugstraat/A-straat’ 
bespreken. 
Met betrekking tot de N361 is de stuurgroep verzocht een knip aan te brengen in de aanleg van het 
tracé. Er moet worden voorkomen dat hele traject stil komt te liggen vanwege een probleem bij 
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Mensingeweer, dus; uitvoeren waar men het wel over eens is. Hiermee is de stuurgroep niet akkoord 
gegaan, waardoor er nu via een brief aan de rechtbank een uitspraak moet worden gevraagd. 
Naar aanleiding van een vraag van de ChristenUnie, zegt de wethouder dat er onlangs besloten is om 
de aanpak van de Prinsesseweg (in het kader van de veilige schoolomgeving) opnieuw te doen. Dit is 
duurder, een en ander zal duidelijk worden gemaakt in de komende rapportage. 
Wethouder Visscher: 

• In januari staat de Begraafverordening op de LTA. Echter, de Wet op de lijkbezorging is nog 
niet van kracht. Haar voorstel is om hierop te wachten. Met de huidige verordening kan men 
eerst nog uit de voeten.  

• De jaarmarkt stond in het marktreglement op 3 oktober. Dit was een markt ter gelegenheid van 
de Duitse eenwording. Aangezien hiervoor geen animo meer is, kan dit geschrapt worden uit het 
reglement. 

 
A.4. Conformstukken 
Deze worden geagendeerd voor de volgende raadsvergadering op 16 december a.s. 
 
A.5. Rondvraag 
Dhr. Klijnsma (GroenLinks) vraagt naar het regiospecifieke pakket. Dit is nog wel in beeld geweest 
bij de zuidelijke ringweg, nu is het stil. Hij wil weten hoe het hiermee staat en met de andere 
activiteiten die hieruit gefinancierd werden. 
Dhr. Prummel (Stadspartij) vraagt om een spuit met tegengif voor wespen in de dienstauto’s. 
Wethouder Visscher antwoordt dat de directeur van de dienst hier vast even naar zal kijken. 
Mw. Jongman (ChristenUnie) maakt de wethouder een compliment voor de leuke actie voor 
goedkoop parkeren in de nieuwe parkeergarage aan het Boterdiep. 
Wethouder Dekker bedankt voor het compliment, maar vindt ‘ere wie ere toekomt’. 
Verder: Groningen/Heerenveen? Zal zich sterk maken voor voortgangsrapportage. 
 
B.1. Raadsvoorstel: Jaarprogramma Duurzaamste Stad 2010 
Dhr. De Rooij (PvdA): 

• Geeft een compliment aan het college voor de Fairtradestad. 
• Kan zich vinden in communicatieve aanpak van het onderwerp ‘houtkachels’. 
• Vraagt zich af wie de omschrijving zeezoutaftrek heeft bedacht. 
• Heeft grote waardering voor de inzet van het college. 
• Wil graag een concreet overzicht van onderwerpen per thema, zes speerpunten per thema 

Dhr. Miedema (GroenLinks) vraagt hoe de PvdA energieneutraal wil worden zonder windmolens. 
Dhr. De Rooij (PvdA) zegt dat de PvdA denkt dat het niet zó kan. Als GroenLinks dat wel denkt, 
moet de fractie met een concreet voorstel komen. 
Mw. Kirienko (SP) verwacht dat 2010 een mooi jaar wordt op gebied van duurzaamheid en noemt als 
voorbeelden de opening van het Duurzaamheidcentrum, het succes van de ‘groene daken’ en het 
ecologisch beheer dat groeit en bloeit. Lentekriebels zit al over drieduizend mensen heen (dit is de 
jaarlijkse schoonmaakactie in de stad, die al heeft geleid tot de eerste concrete CO2-reductie). Zij wijst 
erop niet alleen de nadruk te leggen op energie besparen, maar dat het ook belangrijk is groen gas op 
te wekken bij bijvoorbeeld een vergistingsproces. Er zijn nog meer maatregelen nodig om het 
afgesproken percentage duurzame ondernemingen te halen. Zij zou die graag zien. Ook vraagt zij 
waarom de energiescans blijven liggen. 
Dhr. Jager (VVD) is blij met het jaarprogramma van de duurzaamste stad en heeft drie kleine 
opmerkingen/vragen: 
Bij ‘geluid, bodem en afval’ staat dat op een deel van de Paterswoldseweg en de Oostersingel stil 
asfalt zal komen. Hij stelt voor om bij de Oostersingel even te wachten op de definitieve beslissing 
over de tram in verband met het tracé. 
Hij heeft al eerder voorgesteld om de bandenspanning van voertuigen te controleren bij tankstations 
Hij wil hier nogmaals aandacht voor vragen in verband met brandstofbesparing, wat ook weer ten 
goede komt aan de gebruikers. Hij wil graag weten wat hiermee gebeurt na het eerdere enthousiasme 
voor dit voorstel. 
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Ten aanzien van duurzame evenementen in de stad is de VVD geen voorstander van de keuze voor 
kunststof bekers van policarbonaat. Hier komt hij straks nog nader op terug. 
Dhr. Miedema (GroenLinks) vindt het een prima programma. Het is een goede zaak dat er veel op 
touw wordt gezet. De fractie is het ermee eens dat voor de opwekking van duurzame energie alle 
zeilen bijgezet moeten worden. In de uitwerking is er echter niet veel van terug te vinden. Er wordt 
nog wel een agenda ‘duurzame strategie’ opgesteld. Plaatsing van windmolens op de milieuboulevard 
is akkoord. Wat de fractie betreft wordt daar nu hard aan gewerkt. 
Dhr. De Rooij (PvdA) zegt tijdens de raadsvergadering akkoord te zijn gegaan met drie windmolens 
op de Milieuboulevard, maar vraagt zich af waar de anderen komen. 
Dhr. Miedema zegt dat te gaan onderzoeken. 
Er zijn allerlei speerpunten, waarom is het opwekken van duurzame energie er geen? 
Energieneutrale nieuwbouwwoningen: Groningen wil in 2010 graag 25% van nieuwbouw 
energieneutraal, andere gemeenten zijn iets ambitieuzer. 
Het geld voor duurzaamheid is eind 2010 op. Hoe nu verder als het nieuwe college aantreedt? 
Mw. Krüders (Student en Stad) stelt vast dat de aandacht voor duurzaamheid nog steeds groter 
wordt en dat het goed is om het niet zozeer als een project te benaderen, maar duurzaamheid als 
onderdeel van projecten. Het is goed om het integraal aan te pakken. De gemeente zal ook moeten 
kijken naar het concernprogramma. 
De fractie heeft de volgende opmerkingen: 

• Duurzaamheid zit wel steeds meer tussen de oren, maar waar ligt de focus? 
• Het financiële plaatje: het geld is bijna op. Aantal projecten dat nu nog start zal niet in 2010 

afgerond kunnen worden. De fractie vraagt aan het college om het stellen van prioriteiten. 
• Duurzame energie: al lange tijd bezig, de fractie ziet nu graag concrete voorstellen. 
• Energiescans: in 2009 zijn er vier aanvragen geweest van ondernemers. In de voortgang is te 

lezen dat het inmiddels positiever is, graag opgave hiervan. 
Dhr. Seton (CDA): 

• Vindt het een ambitieus plan, voortbouwend op het programma. Wat zijn de beste maatregelen 
om dingen gedaan te krijgen. Hoe meten we rendement, wat is resultaat, hoe vindt prioritering 
plaats? Het geld is nu bijna op. Hoe nu verder? 

• Groninger forum over duurzaamheid: uit het debat kwam naar voren dat de mensen het zelf 
moeten gaan doen. Hij vraagt zich af hoe we daarop verder gaan inzetten. 

• Duurzame auto’s: wat gaat het worden, elektriciteit of biodiesel/aardgas? 
• Controle op bandenspanning is een goed voorstel. 

Dhr. Luhoff (D66): 
• Zegt dat het een ambitieus plan is geworden en dat er nu nog geld is. Het roept de vraag op waar 

de focus ligt en hoe men dit in de hand gaat houden. Veel nadruk op terugdringing 
energieverbruik. Gaat het nu teveel om duurzaam reduceren in plaats van duurzaam innoveren? 
Bedrijfsleven moet ook anders leren omgaan. 

• Benadrukt duurzaam inkopen door de overheid. Is er een plan van aanpak? Zo ja, graag inzage. 
• Veel bedrijven willen wel duurzaam produceren. Het leeft wel, hij vindt dat de gemeente in 

overleg moet gaan met die bedrijven en leveranciers. 
• Duurzame energie: met alle partners overleggen hoe doelstellingen 2025 gehaald kunnen  

worden. 
• Strategische agenda moet er volgend jaar echt liggen. 

Dhr. Prummel (Stadspartij):  
• Auto’s op waterstof bieden ook een mogelijkheid. 
• Duurzaamheid is nu voor iedereen van belang, ook in het zakenleven. 
• Het plan voor bierglazen met statiegeld wordt lastig. 
• De stad kan ook een aantal windmolens neerzetten op een plek in Denemarken of Spanje. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 
• Vindt het een goed programma. 
• Merkt op dat haar fractie het voorstel over de windmolens heeft gesteund. 
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Wethouder Visscher: 
• Over de zoektocht naar de beste duurzaamste energiebron moet heel goed nagedacht worden. De 

zoektocht is gevat onder het speerpunt ‘kennis en innovatie’. Keuze is ook keuze voor transport 
en infrastructuur. In nauwe samenwerking met kennispartners in de stad. 

• Windenergie: raadsbreed is twee jaar geleden een motie aangenomen om te kijken naar  
mogelijkheden voor een aantal windmolens in de stad. Nu wordt ook regionaal gekeken. Er zijn 
mogelijkheden met kleinere windmolens. Windenergie wordt niet bij voorbaat uitgesloten. 

• Alle nieuwbouw energieneutraal krijgen is bijna niet alleen te redden. Steun uit de omgeving is 
ook nodig. Er is, ter voorbereiding van Kopenhagen, een overleg geweest en daar is gekeken wat 
we van andere landen kunnen leren. 

• Expertisecentrum scholen: daar wordt zeker gekeken naar energiebesparing en een gezond 
binnenklimaat. 

• Fijnstof: wetgeving en beleid zijn gericht op verkeersuitstoot. Bij houtkachels zal getracht  
worden via de communicatie een oplossing te vinden. 

• Vraag over asfalt: er wordt altijd gezocht naar een optimum, hij weet niet precies wanneer de 
Oostersingel in de planning zit. 

• Voor energiescans is nog niet zo veel animo. Er is dit jaar ook minder geld voor beschikbaar. 
Nog niet eruit halen, langzaamaan wordt het nut toch gezien. 

• Auto’s: keuzemoment is nog niet gekomen. Groen gas is een goede uitgangspositie. Nog niets  
uitsluiten. 

• Wel bezig met oplaadpunten voor elektrische auto’s. Daar wordt voor het eigen wagenpark ook 
naar gekeken. 

• Geld voor 2010: dat is aan de komende coalitie. Wij maken onze opdracht af en besteden het 
geld zoals is afgesproken. 

• Zoeken in samenspraak met partners naar goede duurzame energie. 
• Inkoop: op concernniveau gaat het goed, op dienstenniveau moet nog meer te behalen zijn. 
• Zegt inzage in het ‘plan van aanpak Duurzaam Inkopen’ toe naar aanleiding van de vraag van  

dhr. Luhoff. 
• Bandenspanning: er is wel eens een actie gedaan, nu niet. Misschien kan het nog. 

 
Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 16 december 2009. 
 
B.2. Raadsvoorstel: Uitvoeringsplan Concourslaan 
Dhr. Prummel (Stadspartij) is blij met de keuze voor de bomen langs de Concourslaan. 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Gaat af op het oordeel van de kenner voor de duurzame keus. 
• Vindt wel dat een grote hap uit het budget naar bomen gaat en vraagt zich af of dit niet ten laste 

van de aanpak van andere voorstellen gaat, zoals parkeren, theehuis e.d. 
• Verder is twee ton gereserveerd voor de entree bij de A7; van bewonerscommissie meegekregen 

dat het lastig is met langzaam- en snelverkeer aldaar. Verzoekt om dit mee te nemen in de 
plannen. 

Dhr. Evenhuis (VVD): 
• Heeft waardering voor de zorgvuldigheid waarmee tot de keus voor de bomen is gekomen. 
• Wijst nog wel op het grote verschil tussen de linde en de beuk. 
• Vraagt naar de waterstand omdat de brem daar doodgaat. 
• Stelt voor om de waterstand fundamenteel aan te pakken in overleg met het waterschap. 

Dhr. De Rooij (PvdA): 
• Prima plan, linden zijn een prima keus. 
• Vraagt hoeveel geld er nog overblijft voor de andere voorstellen. 
• Verder niets dan lof. 

Mw. Kirienko (SP): 
• Het gaat niet om wat partijen willen, de bomen zijn ziek. 
• Verwijst naar het restauratieplan. 



 

verslag 9 december

7

Verslag vergadering raadscommissie Beheer en Verkeer 9 december 2009 5 

Dhr. Miedema (GroenLinks):  
• Destijds ingezet voor behoud van de beuken. Er was brede steun voor het niet-kappen. Toen 

ging het al slecht met de beuken. De kwaliteit gaat nu hard achteruit. De fractie gaat akkoord 
met het kappen van beuken en het plaatsen van linden. 

• Dat wordt wel een ingrijpende zaak. Er is daarna hopelijk een mooier aanzicht. 
• Dringt aan op goede voorlichting voor omwonenden. 
• Is er al een oplossing voor bomen waar vleermuizen inzitten? 

Dhr. Luhoff (D66): 
• Logisch voorstel, maar kost wel veel geld. Wat te doen met de rest van de plannen, kijkend naar 

de financiën? 
Mw. Krüders (Student en Stad): 

• Sluit zich aan bij de opmerkingen van de ChristenUnie. 
Wethouder Visscher: 

• Het is een zorgvuldig besluit geweest, het kostte veel moeite. Het is verantwoord om het op deze 
wijze te doen.  

• Geld: de structuurvisie is al jaren geleden vastgesteld. Met dit geld kan niet alles gerealiseerd 
worden. Er is al wel veel gedaan. Er wordt nog een parkeerplan gemaakt, later wordt gekeken 
naar de kosten. 

• Het college zal goed communiceren over de aanblik die er eerst zal zijn. 
• Geld wordt nog gebruikt voor de aanpak van de entree bij de A7. 
• Waterstand: de gemeente is met het waterschap in gesprek omdat de indruk bestaat dat het peil 

hoger is dan afgesproken. 
• Met de vleermuizenwerkgroep is gesproken en men is in goede overeenstemming uit elkaar 

gegaan. 
 
Het raadsvoorstel gaat conform naar de vergadering van de raad op 16 december 2009. 
 
B.3. Collegebrief d.d. 28 oktober 2009: Herijking vergunningenbeleid evenementen en 
collegebrief d.d. 28 oktober 2009: Afwegingskader topevenementen binnenstad. 
Voorzitter: mw. Krüders wordt voor dit agendapunt vervangen door dhr. Antuma en wethouder 
Dijkstra is voor dit agendapunt aangeschoven. 
 
Inspreker de heer Freek Jorna, namens Stichting KEI. 
Bedankt voor de mogelijkheid om in te spreken. 
De stichting draagt nieuw en gestructureerd beleid een warm hart toe, maar plaatst wel 
kanttekeningen bij het gepresenteerde stuk. Er is niet met de Stichting Kei gesproken over eindtijden 
van evenementen. Er zijn geen klachten ontvangen over de laatste KEI-week. Slechts twee dagen feest 
met muziek die na 23.00 uur eindigt. Verlenging van de aanvraagtermijn is voor een dergelijke 
complexe organisatie niet mogelijk, dit leidt alleen maar tot wijzigingen in de aanvraag. Overlast 
waarover wordt gesproken is een reden om eindtijden te vervroegen naar 23.00 uur. Echter, de overlast 
vindt vaak plaats na afloop van de evenementen. 
Ook positieve aspecten; over bijvoorbeeld het aanpakken van freeriders en het gevarieerde aanbod, 
worden toegejuicht. 
Afsluitend: de Stichting KEI staat achter gestructureerd evenementenbeleid en de stichting wil graag 
betrokken worden bij de definitieve totstandkoming ervan. 
Inspreker mevrouw Risselada, evenementencoördinator Marketing Groningen. 
Marketing Groningen is ook gebaat bij een goed evenementen- en vergunningenbeleid. Inspreker 
spreekt ook namens Noorderzon en 4Mijl. De reacties zijn samengevat, niet alles is gehonoreerd, 
vandaar deze inspraakreactie. De jaarkalender is een positief punt; wel graag ruimte houden voor 
flexibiliteit. Het aantal klachten is aanleiding om het beleid aan te scherpen. Graag inzage in de 
analyse van de klachten. Het zou jammer zijn als bijvoorbeeld (illegale) dancefeesten waar overlast 
van is bepalend worden voor het beleid, waarvan kwalitatieve evenementen de dupe worden. 
Inspreker mevrouw Ingeborg Struyk, Stichting Urban House met betrekking tot New 
Attraction. 
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De stichting ontvangt subsidie van de gemeente Groningen voor de organisatie van het festival aan de 
Kardingerplas. Hiervoor was de afgelopen zeven jaar draagvlak in de raad; de stichting is bezorgd 
over de komende tijd. Wanneer de regel van de duur van het aantal decibellen moet worden toegepast, 
wordt het voor stichting heel moeilijk om daar binnen te blijven. Verplaatsing naar een 
evenemententerrein levert problemen en beperkingen op. Er wordt ook gesproken over verleggen van 
de verantwoordelijkheid naar de organisatie. De stichting overlegt altijd goed met de politie, maar 
heeft zorgen over de kwaliteit van de beveiliging als zij hiervoor zelf verantwoordelijk wordt. 
Verder staat het festival niet op de jaarkalender genoemd, in 2010 graag alsnog. 
Inspreker de heer Garrit, Stichting Muziek over Groningen, organisator Gideonfestival. 
Hij staat positief tegenover herziening van het vergunningenbeleid. Maar hij heeft toch een paar 
opmerkingen: al meerdere malen is het verzoek gedaan om nuancering van de herziening, vooral 
gezien de locatie van het festival en het grote aantal bezoekers. Hij vindt dat Groningen zijn tolerante 
karakter moet behouden. 
Hij verzoekt de raad om net als Noorderzon een uitzonderingspositie te krijgen voor uitvoering van het 
evenement. Het beperken van muzikale evenementen levert volgens spreker juist overlast op. 
Inspreker dhr. Tim Kersjes namens Groninger Studentenplatform voor Levensbeschouwing. 
Het platform is één van de vaste kerkelijke gebruikers van de Martinikerk op zondagmorgen. Het 
ondervindt overlast van andere evenementen tijdens kerkdiensten door geluidsinstallaties e.d. bij 
opbouw van evenementen. Handhaving ligt in andere handen dan vergunningverlening en dat levert 
problemen op. Spreker vraagt de gemeente of het een beetje minder kan. 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Wijst op de Geluidshinderwet. 
• De Evenementennota is besproken, voornamelijk negatief. Geen belangenafweging, het gaat 

vooral over ingediende klachten en overlast. 
• Waarom een uitzondering voor Noorderzon en bijvoorbeeld niet voor het Gideonfestival? 
• D66 is voor het statiegeldvoorstel voor kunststof glazen. 
• D66 is niet voor een stringent evenementenbeleid. Groningen moet tolerant op de kaart blijven!  
• De fractie is ook voorstander van het beoordelen van de klachten die worden ingediend 

Dhr. Antuma:  
• Lang op nota gewacht, maar nu niets dan lof. De fractie heeft nog wel opmerkingen. 
• 50 dagentermijn voor de Vismarkt en de Grote Markt is erg lang. 
• Klachten zijn niet gekwantificeerd in een plan. 
• Vervroeging van de eindtijd is niet toe te juichen. 
• Waarom staat er in de conclusie dat het gaat om ‘studentenevenementen’? 
• Topevenementen, criterium: bijdrage leveren aan betere spreiding door het jaar. De meeste  

evenementen zijn weersafhankelijk!  
• De kwaliteit van een evenement moet leidend zijn. 
• Jaarkalender: hoera! 

Dhr. Seton (CDA): 
• Mooi voorstel. Het aantal evenementen is gestegen. Het CDA wil ook graag een leuke 

binnenstad, maar wil wel een balans zoeken voor de inwoners van de binnenstad. 
• Wat houden de klachten nu in? En welke oplossingen zien we? Hoe heeft het college dit  

beoordeeld? 
• Wat is de afweging bij statiegeld op drinkbekers? Waarom wegen de argumenten van  

de Koninklijke Horeca Nederland niet zwaar genoeg? 
• Graag rekening houden met het verzoek van inspreker Kersjes. 
• De jaarkalender is een goed plan, niet al te strak, wel flexibel. 
• Vragen bij topevenementen: tegelijkertijd evenementen organiseren. Hoog en gemiddeld profiel. 

Waarom dit onderscheid? Er is niets mis met braderieën e.d. 
• Storende opmerkingen over ‘regiotram’ en de herinrichting van de Diepenring (het definitieve 

besluit is nog niet genomen). 
• Slotvraag: is dit stuk met GCC en Marketing Groningen besproken? 

Dhr. De Rooij (PvdA): 
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• Problemen worden beschreven, daar moet iets mee gebeuren. Gegeven is wel dat Groningen een 
eigen uitgaansleven heeft, zonder vaste sluitingstijden. 

• Technisch is er nog wel wat te doen; het richten van geluidsinstallaties bijvoorbeeld. 
• Hoeveel klachten zijn er? 
• Statiegeld is een goed idee. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 
• Belangrijk is een goed evenwicht tussen wonen, werken, feesten en rusten. Nu zijn ook kerken  

genoemd. In 2003 is het al bepleit, het mag ietsje rustiger!  
• Vragen over criteria bij de aanvraag van vergunningen: waarom wordt de termijn verlengd?  
• Wat is uitzondering Noorderzon? Graag argumenten hiervoor. 
• Topevenementen, waarom insteken op een profiel ‘gemiddeld en hoog’ en niet ‘laag en 

gemiddeld’? 
• Verantwoordelijkheid voor veiligheid bij de organisatie, graag een toelichting hierop. 

Dhr. Jager (VVD): 
• Prijst de inzet van de wethouder voor een structurele en integrale benadering van evenementen 

in de stad. 
• Opmerkingen: hij kan zich goed vinden in de eindtijden bij jaarlijkse evenementen. 
• Blijft uurtje van Wallage (tot 02.00 uur) nog bestaan? 
• Evaluatie Koninginnedag (en Koninginnenacht) al bekend?  
• Kan de Nacht van Groningen voor uitzondering in aanmerking komen? 
• Beslotenheid van beschikbaar stellen van de Grote Markt en de Vismarkt in overleg. 
• Horecaondernemers moeten de mogelijkheid houden van een podium voor livemuziek. 
• Freeriden door horecaondernemers bij evenementen; ze moeten een vergunning aanvragen. 
• VVD is tegenstander van verplicht stellen van hard plastic; horecaondernemers hebben veel  

investeringskosten en er komt een hygiëneprobleem bij. 
• Wanneer moet het nieuwe beleid worden ingevoerd? 
• Waarschuwt voor gevaar van overregulering. 

Dhr. Marion (SP): 
• Groningen moet voor iedereen leuk blijven. Overwegingen die het college heeft gesteld: 
• Eindtijd 23.00 uur, prima. 
• Geluidsnorm 85 Db, gunstig. Moeilijk vast te stellen voor bastonen (meting in Hertz). 
• Programmering: fractie is niet voor het instellen van voorwaarden. 
• Jaarkalender: flexibiliteit is wel belangrijk. 
• Geen voorstander van besloten feesten in openbare ruimten. 
• Freeriden: ondernemers solidair en allen participeren in de organisatie. 
• Met ondernemers in gesprek over feestverlichting bijvoorbeeld. 
• Duurzame maatregelen: statiegeld akkoord. Samen organiseren met DreamTeam prima! 

Dhr. Prummel (Stadspartij): 
• Klachten ontvangen, boosdoeners waren veelal illegale festivalgangers. 
• Bij Hoornse Meer heeft men zich aan de vergunning gehouden. 
• Actie tegen studenten die feest geven, op het dak van een studentenhuis bijvoorbeeld. 
• Standpunt van het college wordt gesteund. 
• Stelt voor om tien dagen per jaar herrie toe te staan tot 02.00 uur. 
• Stadspartij steunt voorstel, maar wil uitzonderingen mogelijk maken. 

Dhr. Miedema (GroenLinks) 
• Goed voorstel. Lijstje doorgenomen. 
• Wel een probleem met de verlenging van de termijn voor indienen. Graag heroverwegen. 
• Maatwerk, bepaalde uitzonderingen zouden moeten kunnen, mits goed onderbouwd. 
• Statiegeld: blij dat voorstel van fractievoorganger is overgenomen. 

Wethouder Visscher: 
• Wil niet alle voorstellen per stuk gaan verdedigen. De gedachte is geweest: de raad aan de 

voorkant, om ideeën te toetsen. 
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• Levendige stad, staat ook het college voor ogen. Geen keuze voor het een of het ander, maar het 
een én het ander! 

• Benadrukt dat de eindtijd niet altijd voor 23.00 uur ’s avonds is. Alleen voor een avond waarop 
een werkdag volgt. Uitzonderingen zijn mogelijk, maar moeten van tevoren worden bepaald! 

• Gemeentebestuur moet geen ‘smaakpolitie’ worden voor keuze-evenementen. 
• Klachten komen veelal binnen bij Meldpunt Overlast en Zorg, of bij de politie of zelfs bij de  

Milieudienst. 
• Brief ontvangen, klacht over geluid voorbij de Diepenring. 
• Blij met brede steun voor de aanpak van freeriders. 
• Besloten evenementen in openbare ruimten, gaat niet alleen om studenten. 
• Noorderzon: bij zo een groot festival over zoveel dagen, is er eigenlijk geen sprake van overlast. 
• Weet niet of Gideonfestival voor uitzondering in aanmerking komt. 
• Aanvraagtermijn: vergunning wordt nu ook eerder verstrekt. Het is bedoeld als wederzijds 

voordeel. 
• Zal erop toezien dat de aanvragen hierdoor niet vager en te weinig concreet worden. 
• Er moet ruimte kunnen blijven voor wijzigingen in de laatste weken voor evenementen. 
• Statiegeld; blij dat veel fracties het nut inzien. 
• Geeft KEI-stichting gelijk dat ze klachten wilden inzien en betrokken wilden worden. 

Wethouder Dijkstra: 
• Topevenementen binnenstad: spreiding van evenementen, een probleem in verband met de 

stijging van het aantal evenementen. Het ideaal om dit gelijk te verdelen over het jaar, is niet 
haalbaar. We doen wel een poging. 

• Profilering: een hoog profiel heeft een extra stukje aantrekkingskracht. Dat heeft niet te maken 
met ‘hogere cultuur’ of ‘lagere cultuur’. 

• Overleg GCC/Marketing Groningen heeft lang en indringend plaatsgevonden. 
 
B.4 Raadsvoorstel Fietswens Brailleweg vanuit de nota ‘Stap op! Fietsmaatregelen 2007-2010’ 
Dhr. Klijnsma (GroenLinks): 

• De fractie wil de collegebrief over fietsparkeren in het stationsgebied aan dit voorstel toevoegen. 
De fractie concludeert een verschil in het aantal plaatsen in het stadsbalkon. In het raadsvoorstel 
gaat het over 950 plaatsen en in de collegebrief staat dat er 500 geplaatst zijn. 

• Procedurele vraag: fractie stemt in met niet doorgaan van de Brailleweg. Het geld wordt 
geschoven van de Brailleweg naar het Stationsgebied. De raad moet procedureel toestemming 
geven om het geld dat vrijvalt hieraan te besteden. Graag een reactie van het college en de 
andere fracties.  

Dhr. Seton (CDA): 
• Sluit zich aan bij vraag van dhr. Klijnsma. 
• Waarom gaat de oplossing bij de Brailleweg niet werken? 

Dhr. Spakman (PvdA): 
• Goed voorstel, maar er wordt niet op ingegaan hoe fietsers er dan wel langs moeten. 
• Aanleg fietspad; 3 metercriterium. 
• Fietsparkeren: 150.000 euro. Wordt dit een onderdeel van Parkeerbedrijf? 

Wethouder Dekker: 
• Als er geen probleem is met het intrekken van het voorstel, dan blijft er een bedrag over voor 

oplossing van het fietsknelpunt. 
• Opmerking over aantallen 950 en 500: de capaciteit is 950. Daar zijn ook nadelen bij: 

zichtlijnen worden daardoor wel anders. 
• Sociale veiligheid ter discussie. Er is nu overigens wel 24-uurstoezicht geregeld. 
• Bij het bestellen van 950 fietsenrekken had de gemeente moeten aanbesteden. Dat had een 

levertijd van negen maanden betekend. Dat was niet verantwoord bij deze hoge nood. 
• Eventuele begrotingswijzigingen: dit geld was al beschikbaar gesteld. De wethouder zal nagaan 

of dit noodzakelijk is. Het wordt nog nader uitgezocht. 
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Er is een discussie tussen wethouder Dekker, dhr. Seton en dhr. Klijnsma over afwegingen voor wel of 
niet laten doorgaan of anders invullen van raadsvoorstellen en de wijze waarop het college dit 
communiceert met de raad. 
 
Het raadsvoorstel gaat conform naar de vergadering van de raad op 16 december 2009. 
 
B.5 Collegebrief d.d. 22 oktober 2009; Plannen Oosterhaven/Makipaviljoen (verzoek PvdA) 
Dhr. Spakman (PvdA): 

• Exploitatie van steiger Oosterhaven gaat nu naar een commerciële exploitant, levert dit niet een 
monopoliepositie op? 

• Zijn omwonenden van het Makipaviljoen geraadpleegd? 
• Moeten charterschepen in de winter nu meer betalen of kan dit onder dezelfde voorwaarden? 
• Permanente steiger levert meer ruimte en impuls op voor recreatievaart, is dit voldoende voor 

het voorstel ‘Welkom watertoerisme’? 
Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Wil iets meer weten over de lasten. 
Wethouder Visscher: 

• Vorig jaar is er een brief gestuurd, nu is men er serieus mee bezig. 
• De haven was in het verleden niet in goed aanzien, sinds de exploitatie in huidige handen is, 

gaat het erg goed. Het ligt in de rede om het Makipaviljoen in handen te geven van een 
exploitant. 

• Charterschippers moeten onder fatsoenlijke condities kunnen werken. 
• Uitbreiding moet eerst voldoende zijn; wordt eerst afgewacht. 
• De exploitant gaat met omwonenden in gesprek, samen met de wethouder. 

 
B.6 Regelgeving warenmarkten 
Dhr. Jager (VVD): 

• Vraag over de nota, artikel 15 over aanwezigheid op de markt. Is de vergunninghouder 
persoonlijk verplicht om elf keer per dertien weken aanwezig te zijn op de standplaats? Hoe zit 
dit? 

Wethouder Visscher: 
• De gemeente probeert met regels juist te voorkomen dat standhouders wegblijven. Nadere uitleg 

volgt na afloop van de vergadering. 
Voorzitter: 
Het agendapunt van dhr. Prummel wordt opgeschort. 
 
C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
Dhr. Spakman (PvdA) wil graag collegebrief nummer 6, Wereldtentoonstelling Duurzame Energie 
naar de commissievergadering in januari. 
Dhr. Klijnsma (GroenLinks): de e-mail van Buitenhof over geluidsschermen, mag in januari of 
februari op de agenda. 
Dhr. Miedema (GroenLinks): de collegebrief over de bescherming van de huismus en de eventuele 
betrokkenheid van scholen bij deze bescherming, op vrijwillige basis. 
Dhr. Seton (CDA): e-mail en de beantwoording van de brief die aan de Picardthof is gestuurd. 
Mw. Jongman (ChristenUnie): brief over geluidswering en kruispunt Peizerweg/busbaan en 
dergelijke. 
 
C.2.  Vaststelling verslag vergadering raadscommissies Beheer en Verkeer d.d. 7 oktober, 
4 november en 5 november 2009 
Dhr. Klijnsma (GroenLinks) zou graag namen van personen in de verslagen zien, niet alleen 
fractienamen. 
De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.45 uur. 
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